
№8 (1130) 13 квітня 2023 року

Заснована 1 грудня 2000 року

У сфері впливу Атомпрофспілки перебувають підприємства Міненерго України, Мінприроди, Мінохорони здоров’я України тощо     http://www.atomprofspilka.info

ЗВЕРНЕННЯГЕРОЯМ СЛАВА!

ПІДТРИМКА МІЖНАРОДНИХ ПРОФСПІЛОК

Голова Атомпрофспіл-
ки, член Виконкому EPSU
Валерій Матов взяв участь
у роботі Північно-Східно-
го округу EPSU. Окружна
зустріч відбулася 3-4 квіт-
ня у Варшаві. Її ведучими
були Ірена Петрайтиене,
Президент Профспілки
державних службовців
Литви, та Валерій Матов,
Голова Профспілки пра-
цівників атомної енерге-
тики та промисловості
України. До виборчого
округу Північно-Східної
Європи входять Вірменія,
Білорусь, Естонія, Грузія,
Латвія, Литва, Україна.

У своїй доповіді по Ук-
раїні Валерій Матов де-
тально розповів, у яких
умовах працюють енер-
гетики, комунальники під
час бойових дій та при від-
новленні енергетичної та
іншої критичної інфра-
структури. Ситуація на
ЗАЕС залишається кри-
тичною, — сказав він. Що-

день посилюється тиск на
працівників АЕС, які не
згодні співпрацювати з во-
рогом. На підприємстві
створена штучна фальшива

російська профспілка, яка
є додатковим тиском на
працівників ЗАЕС. Також
Валерій Матов висловив
подяку за постійну солідар-

ну підтримку профспілок
України колегам з Литви,
Латвії, Естонії, Грузії, Вір-
менії та Польщі.
(Закінчення на 3-й стор.)

Солідарність з працівникамиСолідарність з працівниками
в Україні та Білорусів Україні та Білорусі

НЕ ДОПУСТИТИ БЛОКУВАННЯ ПІДПРИЄМСТВ ЗОНИ ВІДЧУЖЕННЯ

Голові Верховної Ради України
Комітет ВР України з питань бюджету

Комітет ВР України з питань екологічної політики
та природокористування

Шановні добродії!
Державні підприємства Зони відчуження здійснюють

свою діяльність щодо забезпечення безпеки під час повод-
ження з радіоактивними відходами та запобігання розпов-
сюдженню радіаційного забруднення за межі Зони відчужен-
ня відповідно до затверджених державних програм. 

У зв’язку з обмеженим обсягом бюджетного фінансування
загального фонду Державного бюджету України на 2023 рік за
програмами КПКВК 2708110 «Підтримка екологічного безпечно-
го стану у зонах відчуження і безумовного (обов’язкового) відсе-
лення», КПКВК 2708120 «Підтримка у безпечному стані блоків та
об’єкта «Укриття» та заходи щодо зняття з експлуатації
Чорнобильської АЕС», а також за програмою КПКВК 2708090
«Виконання робіт у сфері поводження з радіоактивними відхода-
ми неядерного циклу, будівництво комплексу «Вектор» та екс-
плуатація його об’єктів», фінансування якої здійснюється винят-
ково за рахунок коштів спеціального Державного фонду повод-
ження з радіоактивними відходами», підприємства, задіяні до
виконання цих програм, зіткнулися з нагальною проблемою, що
потребує термінового вирішення.

Кошти, заплановані в Плані використання бюджетних асиг-
нувань, не відповідають реальним потребам підприємств для
здійснення основних завдань і функцій підприємств Зони відчу-
ження.

Крім того, однією з найбільш критичних проблем для підпри-
ємств Зони є питання відшкодування Пенсійному фонду України
фактичних витрат на виплату та доставку пільгових пенсій за
Списком №1.

З кожним роком розмір нарахованих пільгових пенсій пра-
цівникам збільшується та, відповідно, збільшуються відшкоду-
вання підприємствами до ПФУ.

Зважаючи на те, що з 1 березня 2023 року в державі було
підвищено розмір пенсій та, відповідно, здійснено перерахуван-
ня та індексації, розмір відшкодування Пенсійному фонду
України підприємствами значно підвищився.

Державним підприємствам, які виконують роботи в Зоні від-
чуження відповідно до державних програм, на 2023 рік відраху-
вання на відшкодування ПФУ за виплату та доставку пільгових
пенсій особам, які працюють або працювали на роботах з особ-
ливо шкідливими умовами праці (Список №1), стосовно запла-
нованого фінансування Державним бюджетом України стано-
вить:

— 4,6% за КПКВК 2708090, а саме — 49 355,0 тис. грн; 
— 1,7% за КПКВК 2708110 — 7 390,0 тис. грн; 
— 16,2% за КПКВК 2708120 — 199 520,2 тис. грн.
Враховуючи секвестр Державного бюджету України в умо-

вах воєнного стану, зростання цін на енергоносії, підвищення
соціальних пільг та гарантій різним верствам населення, у тому
числі розміру мінімальної заробітної плати, в умовах недостат-
нього фінансування та наповнення спеціального фонду, додат-
кові відрахування ПФУ є непосильним тягарем та ставить під-
приємства Зони відчуження на межу виживання. 

Несвоєчасні розрахунки з ПФУ можуть призвести до приму-
сового стягнення заборгованості за рішеннями суду, арешту
рахунків, сплати судових та виконавчих зборів, що призведе до
зупинки виконання державних програм та є загрозою національ-
ній безпеці держави.

Для покриття цих витрат підприємства постають перед
вибором — відшкодовувати ПФУ зазначені витрати або змен-
шити видатки на оплату праці, що призведе до вимушеного
простою, скорочення штатної чисельності працівників, надан-

ня відпусток без збереження заробітної плати, призупинення
дії трудових договорів, зменшення розміру щомісячного пре-
міювання, призупинення або зменшення виплат, передбаче-
них колективними договорами та Галузевою угодою.

Таке погіршення соціальних гарантій персоналу, який важко
працює в умовах вахтового методу, спричиняє соціальну напру-
гу у трудових колективах та може негативно вплинути на загаль-
ний рівень безпеки на об’єктах Зони відчуження, що забезпечу-
ють безперебійну роботу енергетичного, іншого важливого
обладнання критичної інфраструктури країни, а також запобіган-
ня розповсюдженню радіаційного забруднення за межі Зони від-
чуження.

Зазначена проблема може бути вирішена раз і назавжди
шляхом внесення змін до пункту 2 розділу XV «Прикінцеві поло-
ження» Закону України «Про загальнообов’язкове державне
пенсійне страхування» щодо витрат на виплату і доставку пільго-
вих пенсій, призначених на пільгових умовах для працівників
Зони відчуження і Зони безумовного (обов’язкового) відселення
за рахунок коштів Державного бюджету України.

Наразі саме такі законопроєкти (реєстр. №5658 від
14.06.2021 та реєстр. №5658-1 від 30.06.2021) внесені до
порядку денного дев’ятої сесії Верховної Ради України дев’ятого
скликання і мають бути розглянуті найближчим часом.

Профільний Комітет Верховної Ради з питань соціаль-
ної політики та захисту прав ветеранів прийняв рішення реко-
мендувати Верховній Раді України законопроєкт реєстр. №5658
від 14.06.2021, поданий народним депутатом України Ва-
силевською-Смаглюк О.М. та іншими народними депутатами
України, та за наслідками розгляду в першому читанні прийняти
за основу.

Для недопущення блокування діяльності підприємств Зони
відчуження, які виконують державні завдання, їх банкрутства та
інших можливих негативних наслідків, просимо вас сприяти
позитивному розгляду вказаного законопроєкту та підтримати
його.
З повагою
Голова Атомпрофспілки Валерій МАТОВ

Боротьба триває. Віримо у результат!

Президенту України
Володимиру Зеленському

Шановний пане Президенте!
Укотре звертаюся до Вас від колективу ДП «Східний гірни-

чо-збагачувальний комбінат» (далі — ДП «СхідГЗК») — єдино-
го в Україні та найбільшого у Європі підприємства, яке здійс-
нює видобуток та переробку уранових руд, з вимогою термі-
ново втрутитись у кризову ситуацію та надати державну під-
тримку урановій галузі України, не допустити зупинки ДП
«СхідГЗК». 

Сьогодні не виконується рішення Ради національної без-
пеки і оборони України від 29 січня 2021 року «Про заходи з
нейтралізації загрози у сфері атомної енергетики і промисло-
вості», яке введено в дію Указом Президента України від 29
січня 2021 року № 35. У прийнятих рішеннях РНБО України та
Президента доручено вжити вичерпних та термінових заходів
для забезпечення розвитку урановидобувного та уранопере-
робного комплексів ДП «СхідГЗК» з метою до 2026 року збіль-
шити виробництво уранового оксидного концентрату до
повного задоволення потреб вітчизняної ядерної енергетики. 

Пане Президенте, стан справ в урановій промисловості є
таким, що замість збільшення виробництва вже може цілком
реально йтися про повне припинення роботи ядерно-про-
мислової галузі. І це мало пов’язано з труднощами воєнного
стану — проблеми почалися задовго до війни.

16.09.2022 року відбулася нарада у Прем’єр-міністра
України Дениса Шмигаля, на якій було прийнято рішення про
приєднання ДП «СхідГЗК», як цілісного майнового комплексу,
до ДП НАЕК «Енергоатом», погашення заборгованості по
заробітній платі. Однак до сьогодні це рішення не виконано,
заборгованість становить 5 місяців та майже 300 млн грн,
робоча група, яку було створено під головуванням першого
заступника міністра енергетики України Власенка Ю.М. для
розробки і втілення в життя заходів щодо виходу ДП
«СхідГЗК» із кризової ситуації — не діє!

Донині підприємство не розраховується за енергоносії,
не сплачує податки всіх рівнів, за борги арештовані рахунки
підприємства та автотранспорт. Колектив доведений до від-
чаю, не виконується Колективний договір, відсутні кошти на
лікувально-профілактичне харчування, придбання ліків та інші
людські потреби. Можливі акції протесту, відмови від вико-
нання робіт та голодні бунти. На нашу думку, виникла необхід-
ність звернутися до європейських профспілок та інших міжна-
родних організацій з приводу надання гуманітарної допомоги
працівникам ДП «СхідГЗК», які потерпають через байдужість
Міністерства енергетики до проблем ядерної промисловості.
Байдужість ця сьогодні є незрозумілою з огляду на те, що не
виконуються рішення РНБО України та Президента.

Зважаючи на вищевикладене, звертаємося до Вас,
пане Президенте, негайно втрутитися в ситуацію, яка
склалася на ДП «СхідГЗК», та не допустити зупинки ком-
бінату, що призведе до знищення урановидобувної та
уранопереробної галузі України.

З повагою
голова ППО ДП «СхідГЗК» В.О. Скуба

(Інтерв’ю з головою ППО ДП «СхідГЗК»
В.О. Скубою на 2-й стор.) 

Зберегти майбутнє
уранової галузі України

За результатами чергового обміну
військовополоненими додому повер-
таються 80 Захисників та 20 Захисниць.

Серед них дев’ятеро — офіцери, реш-
та — представники рядового та сер-
жантського складу.

Цього разу вдалося визволити 24
нацгвардійців, 22 прикордонників, 22
представників Військово-Морських Сил,
21 військовослужбовця Збройних Сил
України та 11 тероборонців.

Визволені Захисники та Захисниці
брали участь у боях на херсонському,
харківському, донецькому, київському,
запорізькому та сумському напрямках.
Серед наших героїв — Оборонці Маріу-
поля, Бахмута та Гостомеля, а також
захисники Чонгара, острова Зміїний,
ЗАЕС та ЧАЕС.

Майже половина з визволених поло-
нених мають важкі поранення, хвороби
або зазнали катувань. Наймолодшому з
Оборонців 19 років.

Робота над наступними обмінами
триває, аби всі наші Захисники та
Захисниці якнайшвидше повернулися
додому.

Слава Україні!

Серед звільнених з полону є нацгвардійці з ЧАЕС

Завдяки роботі Координаційного штабу з полону вдалося повернути ще
100 українських військовослужбовців.



Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ ПИТНОГО РЕЖИМУ НА ПАЕС

ЗБЕРЕГТИ МАЙБУТНЄ УРАНОВОЇ ГАЛУЗІ УКРАЇНИ
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Служба охорони праці Південноукраїнської АЕС
ретельно контролює мікроклімат, який створюється на
робочих місцях, адже він є вагомим фактором, що
впливає на ефективність роботи персоналу. Тому, окрім
іншого, такий пункт, як забезпечення питного режиму
на підприємстві, навіть відображений у Колективному
договорі ДП НАЕК «Енергоатом».

Звісно, у приміщеннях цеху ремонтно-механічних майс-
терень (ЦРММ) ЕРП ПАЕС питання забезпечення працівни-
ків очищеною питною водою є особливо актуальним, бо
умови праці теж особливі. Тут раніше стояв сатуратор, а

нещодавно було змонтовано ще й установку для очищення
питної води. Начальник цеху Микола Кузьменко вважає це
вкрай потрібним: «У приміщеннях майстерень зазвичай
перебуває чимало людей, це і наші працівники, і представни-
ки підрядних організацій, і люди з інших підрозділів.
Особливо відчувається потреба у питній воді під час літньої
спеки. Раніше ми замовляли з міста очищену воду, потім
ходили в інші місця і там набирали, а тепер у нас є своя уста-
новка і це дуже зручно. Ми вдячні також службі охорони праці
нашого підприємства, яка посприяла, аби в майстернях
з’явилася ця установка для очищення питної води».

Резервуар для води, фільтрувальні елементи, кварцо-
ва лампа — це основні елементи установки для очищення
питної води, монтували яку спеціалісти цеху диспетчер-
ського і технологічного управління. Вони ж її й обслугову-
ють. Процес установки тривав місяць, адже, окрім монта-
жу основного обладнання, потрібно було замінити труби,
зробити дренажі тощо. Навіть деякі комплектувальні виго-
товляли власноруч у своїх майстернях. Результатом усі
задоволені. «Одразу відчувається, що вода дуже чиста, —
каже слюсар складальних робіт ЦРММ ЕРП Олександр
Федько. — Немає того присмаку, що був раніше, і не
потрібно декілька разів кип’ятити воду чи пропускати її
через фільтр. Ми задоволені, що наше керівництво пішло
нам назустріч і тепер у майстернях маємо якісну очищену
питну воду». 

Установка для очищення питної води українського
виробника розрахована на проходження приблизно трохи
більш як одного кубометра води за добу, а після використан-
ня восьми кубометрів потрібно буде міняти фільтри.
Спеціалісти розрахували, що до чергової заміни це приблиз-
но три місяці. 

Начальник ЦРММ ЕРП Микола Кузьменко каже, що від-
стежуватимуть кількість використаної води, для цього й уста-
новили лічильник, аби бачити, коли потрібно замінювати
фільтри. Витрата води може бути різною залежно від ба-
гатьох факторів. Літня спека і ремонтна кампанія, звісно,
сприяють споживанню більшої кількості питної води праців-
никами, тому, швидше за все, доведеться частіше міняти
фільтри, а на майбутнє запланувати придбання установки
для більшого об’єму води.

Оксана МІСЮКЕВИЧ

У майстернях — якісна очищена вода!

Передісторія питання.
Ознаки кризи у вітчизняній
урановій галузі з’явилися
задовго до початку військової
агресії. Ще у 2017 році, коли
НКРЕКП своєю постановою
затвердило для «Енерго-
атома» новий порядок фор-
мування цін на уранову сиро-
вину. Через нову методику
у формуванні цін СхідГЗК
у 2018 році недоотримав
1,4 млрд гривень. З цього,
по суті, розпочався процес
знищення урановидобувної
галузі. За січень-вересень
2018 року, порівняно з ана-
логічним періодом поперед-
нього, чистий прибуток ком-
бінату скоротився в 14,5
разу! Про це йшлося у фінан-
совій звітності підприємства.
2019 року «Енергоатом» зму-
шений був здійснювати заку-
півлю уранового оксидного
концентрату в інших поста-
чальників. Ситуація лише
загострювалась у наступні
роки, хоча лідери Атомпроф-
спілки надсилали численні
звернення до профільного
міністра, Прем’єр-міністра,
до Президента, проводилися
численні акції протесту, орга-
нізовувалися з урядовцями
зустрічі, готувалися конкретні
пропозиції для виведення
СхідГЗК з кризової ситуації.
Але комбінату було як «по-
роблено»: жодних позитив-
них зрушень. Тим часом
через фінансову скруту руй-
нувалися виробничі потуж-
ності СхідГЗК, кваліфіковані
фахівці звільнялися з підпри-
ємства, дедалі більше нако-
пичувалося проблем.

— До накопичення про-
блем значною мірою при-
звела і незрозуміла кадро-
ва політика з призначення
керівництва комбінату, — за-
значає Віталій Скуба. —
Особливо «відзначилися» ви-
конувачі обов’язків генераль-
ного директора ДП «СхідГЗК»
Антон Бендик, а після нього
— Сергій Шовгеля. Останній
керівник, призначений нака-
зом Міненерго у жовтні 2021
року для виведення комбіна-
ту з кризового стану, виявив-
ся настільки некомпетентним

в організації виробництва й
умов праці, що наслідком
стали сім місяців (!) простою
комбінату. Вперше за всю
історію ДП «СхідГЗК» від
профкому комбінату надійш-
ла вимога (7 жовтня 2022 ро-
ку) до міністра енергетики
Германа Галущенка достро-
ково розірвати контракт з
паном Шовгелею. До сьогод-
ні вимогу не виконано і цей
керівник шостий місяць пе-
ребуває на лікарняному.

— Що змінилося з при-
ходом нового керівника —
Ігоря Бугайова?

Довідково. З вересня
2022 року обов’язки керів-
ника ДП «Східний гірничо-
збагачувальний комбінат»
покладено на першого за-
ступника Сергія Шовгелі —
Ігоря Бугайова, офіційно — на
час тимчасової непрацез-
датності в.о. гендиректора.
С. Шовгеля взяв лікарняний
одразу після того, як його
першим заступником при-
значили Ігоря Бугайова, який
до того обіймав посаду керів-
ника відокремленого підроз-
ділу «Управління справа-
ми» ДП НАЕК «Енергоатом», а
до цього — очолював вироб-
ниче об’єднання «Бурвугле-
комплекс».

— Ігор Бугайов і його
команда спромоглися за-
пустити виробництво після
стількох місяців простою! —
зазначає Віталій Скуба. —
Обсяги продукції для «Енер-
гоатома» у нас, зрозуміло,
зменшилися і не дають мож-
ливості забезпечити вико-
нання всіх зобов’язань. Не
сплачуються податки, виник-
ла величезна заборгованість
за енергоносії. Соціальні пи-
тання не коментую, колек-
тивний договір не працює,
особливо соціальний пакет,
немає елементарного —
спецодягу, працівникам не
надається лікувально-профі-
лактичне харчування, про
оздоровчі путівки я вже не
кажу. І все-таки, якби не
допомога НАЕК «Енерго-
атом», ми б не запрацювали.
Компанія нам закуповує реа-
генти, необхідні для виробни-

чої діяльності, а це 14 по-
зицій. Звісно, для налагод-
ження нормального вироб-
ничого процесу СхідГЗК
цього мало. Комбінат про-
довжує лихоманити, забор-
гованість із заробітної плати
становить 5 місяців, майже
300 млн грн (місячний фонд
оплати праці — 65 млн грн).
Арештовані банківські рахун-
ки, проплати неможливі, крім
заборгованості із заробітної
плати.

…Нині наклали арешт
на рахунки ДХЗ (Дніпро-
дзержинський хімічний за-
вод, увійшов до складу ДП
«СхідГЗК» 6 серпня 2014 ро-
ку. — Ред.). До речі, два
роки завод не працював, бо
керівники говорили: «Не ви-
гідно». А прийшов Ігор Бу-
гайов — ДХЗ продовжив
випускати гафній-нікелеву
лігатуру на рівні світових
стандартів.

З величезними потугами
запрацювали ГМЗ (гідроме-
талургійний завод) та його
СКЦ (сірчанокислотний цех),
колектив ГМЗ, на мою думку,
здійснив подвиг, попереднє
керівництво комбінату не
вірило у відновлення вироб-
ництва. Це сталось і завдяки
величезним зусиллям го-
ловного інженера комбінату
Володимира Пільчика та ди-
ректора заводу Віталія Жуш-
мана, але передусім — зав-
дяки самим працівникам
ГМЗ та СКЦ.

— У кризових ситуаціях
на підприємстві, переду-
сім, звільняються квалі-
фіковані спеціалісти. Яка
ситуація на комбінаті з кад-
рами, враховуючи і сьо-
годнішню мобілізацію?

— Існує серйозний «кад-
ровий голод». У нас мобілі-
зовано майже 700 осіб із
п’яти тисяч, які працювали
на комбінаті, 22 відсотки від
загальної кількості. На днях
на Інгульській шахті було
отримано одразу 89 повіс-
ток (на трьохсот працівни-
ків!). Якщо стількох людей
буде мобілізовано, шахта
автоматично зупиниться. Я
неодноразово пропонував
Сергію Шовгелі терміново
вирішити питання броню-
вання необхідних кадрів,
але, мабуть, завдання у
нього було інше — не пра-
цювати комбінату. До нас не
йдуть люди, бо, по-перше,
проблеми з виплатою заро-
бітної плати, але, переду-
сім, через те, що офіційне
працевлаштування відбува-
ється через військкомат, де
одразу мобілізують до лав
ЗСУ. Необхідне бронюван-
ня, потрібне не на «Івана,
Петра», а на конкретні про-
фесії. На заброньовані по-
сади люди прийдуть. Хоча,
як батько сина, який уже
удруге на війні, я розумію,
що хтось повинен Вітчизну
захищати! Але ж комусь
необхідно і працювати. Тре-
ба зберегти підприємство,
що означає для нас зберег-
ти наші міста, не лише Жов-
ті Води, а й смт Смоліне,
м. Мала Виска, меншою
мірою Кропивницький — усі
зав’язані на комбінаті, що є
бюджетоутворюючим під-
приємством. Тут наші сім’ї,
діти та онуки. Ми маємо
дбати про їхнє майбутнє. У
нас інших варіантів немає. Я
не раз говорив «прийшлим»
директорам: «Ви приїхали і
поїдете, а ми тут живемо, на
своїй малій Батьківщині».

ДП «СхідГЗК» — страте-
гічне підприємство і відпо-
відні документи давно лежать
на підписі у профільному мі-
ністерстві. Питання, на жаль,
не вирішується так швид-
ко, як, наприклад, у НАЕК
«Енергоатом».

— Як виконується уря-
дове рішення щодо пере-
дачі цілісного майнового
комплексу ДП «СхідГЗК»
до складу ДП НАЕК «Енер-
гоатом»?

— 16 вересня 2022 року,
дійсно, було прийнято таке
рішення на нараді у Кабінеті
міністрів України під голову-
ванням Прем’єр-міністра Де-
ниса Шмигаля. Проте воно,
на жаль, не те що не викону-
ється, сьогодні навіть не зга-
дується. На тій нараді також
було вирішено створити ро-
бочу групу, яка повинна роз-
робити і втілити заходи з

розв’язання проблем ДП
«СхідГЗК». Хоча таку робочу
групу під головуванням пер-
шого заступника Міністра
енергетики Юрія Власенка
було створено, її діяльність,
як довело життя, мала суто
формальний характер.

Тому я знову звернувся
до Прем’єр-міністра, чекаю
відповіді, а 31.03.2023 року —
надіслав звернення до Пре-
зидента України з вимогою
виконати Указ Президента та
рішення РНБО щодо урано-
видобувної галузі.

— Минулого року Ви
реєстрували на сайті Пре-
зидента України петицію з
вимогою забезпечення
роботи підприємства. Аби
петиція потрапила на роз-
гляд Президенту Украї-
ни, вона мала зібрати
упродовж 92 днів 25 ти-
сяч підписів, але не зі-
брала...

— На жаль, очікуваної під-
тримки від колег не було.
Тобто я припускав, що ми не
наберемо 25 тисяч голосів.
Але й не гадав, що наберемо
лише 4900 голосів! Колеги-
атомники не підтримали. Та
хочеться цього комусь чи ні,
ми не припинимо вимага-
ти від керівництва держави
повернутися обличчям до
проблем комбінату. Можна
було б повісити замок на
підприємство і забути про
нього… Це найгірший для
СхідГЗК сценарій. Але ж не
тільки найгірший для комбі-
нату!

Давайте на це погляне-
мо так: комбінат входить до
десятки найбільших світо-
вих виробників урану. Якщо
він припинить виробництво
своєї продукції, то на урано-
вому ринку відбудуться кар-
динальні зміни — ціна зрос-
те. Як наслідок, виникне
ситуація, коли «Енергоатом»
буде змушений купувати
уран за значно дорожчою
ціною. Ми давали 7 відсотків
світової уранової продукції.
Зараз наше виробництво на
половину впало, до 3,5 від-
сотка. Але без цих 3,5 від-
сотка ми розуміємо, що ціна
у світі на УОК буде підвищу-
ватися.

До того ж багатотисячний
колектив комбінату, який
увесь час сумлінно працював
задля забезпечення вітчиз-
няних АЕС ядерним паливом,
який і сьогодні спроможний
виконувати завдання, не ви-
нен у накопичених пробле-
мах комбінату. Вони не з’яви-
лися б, якби була продумана,
а не паперова стратегія дій.
Поки Держава Україна не
повернеться до ДП «СхідГЗК»

обличчям, ми з кризи не вий-
демо. Без участі держави
проблеми уранового вироб-
ництва вирішені не будуть.

— Є багато прикладів у
світовій практиці дотацій-
них уранових виробництв.
Мета їх — забезпечення
енергонезалежності, чи
можливий такий підхід в
Україні?

— Видобутком урану зай-
маються у світі 15 країн. З
них рентабельні виробництва
мають лише три: Казахстан,
Канада, Австралія. В усіх ін-
ших країнах урановидобувні
галузі дотаційні — для забез-
печення національної безпе-
ки! Україна теж, як ніколи
раніше, потребує енерге-
тичної незалежності. Проте
на державну фінансову під-
тримку надії мало, бо й у мир-
ний час коштів на уранову
галузь держава знайти не
могла. А сьогодні Державний
бюджет працює, передусім,
на оборону. Але є й інші варі-
анти, і ми виходимо щодо
цього з конкретними пропо-
зиціями, не просто волаємо
до влади про допомогу.

Якщо неможлива дер-
жавна фінансова підтримка
ДП «СхідГЗК», є інші варіанти,
наприклад, входження ком-
бінату до складу ДП НАЕК
«Енергоатом» і забезпечення
Компанією нашої виробничої
діяльності. Атомпрофспілка
такий вихід давно пропонува-
ла, і вже не раз, до речі, при-
ймалися такі урядові рішен-
ня, і кожного разу вони не
були реалізовані.

Можливий і такий варі-
ант: у тому підвищенні ціни на
електроенергію, яке сьогодні
планується державою, ввес-
ти, як це було колись, якусь
частину, наприклад 10, 15
коп., в ціну кіловата, вироб-
леного атомними електро-
станціями, на потреби ДП
«СхідГЗК».

Я неодноразово звер-
тався безпосередньо до
Прем’єр-міністра, Прези-
дента України, бо упевнений:
якщо не вирішиться питання
на найвищому урядовому
рівні, то ніхто на нижчому
рівні його не вирішуватиме.
Урановидобувна галузь — це
не сфера виробничої діяль-
ності місцевого значення, во-
на є стратегічно важливою
для національної безпеки
країни, має працювати на ко-
ристь енергонезалежності
України. Це якщо в уряду є
державницьке мислення. На
жаль, складається вражен-
ня, що ми державі не потріб-
ні. І це якось не по-держав-
ницьки.

Лілія СОКОЛОВА

Голова первинної профспілкової організації ДП «СхідГЗК» Віталій Скуба:
«Складається враження, що ми державі не потрібні…»

ДП «СхідГЗК» входить у десятку найбільших виробни-
ків урану і є єдиним в Україні підприємством, яке забезпе-
чує видобуток уранової руди і виробництво концентрату
природного урану. Підприємство забезпечує до 40%
потреб в урані українські атомні електростанції. А могло
би покривати й усі 100%, упевнений колектив комбінату.
На жаль, для стратегічного для України підприємства
останні роки були випробуванням, без гіпербол, на вижи-
вання. А минулий, 2022-й, виявився найважчим не лише
для нашої держави, а й найкризовішим в історії комбінату.
Чому занепадає єдиний в Україні і найбільший у Європі
урановий виробник, як бореться за своє підприємство
колектив — в інтерв’ю газеті «Атомник України» голови
первинної профспілкової організації ДП «СхідГЗК» Віталія
Олександровича Скуби.
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
Голови інших галузевих

профспілок (медики, держ-
службовці, представники
соціальної сфери) надали
інформацію щодо ситуації у
відповідних галузях. Наш
профспілковий колега з бі-
лоруської профспілки СПБ-
Панацея БКДП не зміг при-
єднатися. Ми висловили
свою солідарність з їхньою
боротьбою і вимагаємо
звільнення ув’язнених ліде-
рів незалежної профспілки.
Профспілкова робота не є
злочином. Інші послання со-
лідарності були адресовані
французьким робітникам,
які страйкують і виступають
проти пропозицій реформу-
вання пенсійної системи, а
також грузинським та іншим
робітникам польської ком-
панії, що працює в Німеч-
чині. Профспілки приєдна-
лися до протесту DGB, МФТ
та Об’єднання профспілок
Грузії, вимагаючи від робо-
тодавця польської компанії
виплатити заборгованість у
заробітній платі.

Основним пунктом об-
говорення було питання ор-
ганайзингу та залучення
членів профспілок. Команда
ЄФПГО окреслила роботу та
пріоритети, і ми дізналися
про приклади органайзингу
членських організацій в Ес-
тонії, Литві, Польщі та Ру-
мунії. В умовах скорочення
членства в багатьох країнах
нашим завданням є розви-
ток профспілок, зміцнення
повноважень працівників і
надання права голосу на
робочих місцях, у галузях, а

також на національному,
європейському та глобаль-
ному рівнях, де приймають-
ся рішення, що впливають
на трудящих. Кількість
профспілок, які зосереджу-
ються на тому, як збільшити
членство та впливати на
роботодавців, зростає.

Попереду кілька важли-
вих конгресів. Перший — це
Конгрес ЄКП 23-26 травня в
Берліні. Делегація ЄФПГО
збалансована за секторами,
регіонами, ґрунтується на
ґендерному паритеті та за-
безпечує представництво
молоді. Поправки до Статуту
та Програми дій ЄКП обго-
ворюватимуть на виконав-
чому комітеті ЄФПОО 18-19
квітня. Профспілки очікують,
що ЄКП стане на захист
громадських послуг та бо-
ротиметься з політикою
жорсткої економії. Конгрес
прийме Хартію цінностей
та Берлінський маніфест.
МКП, глобальна конфеде-
рація, організує у вересні
спеціальний Конгрес для
обрання нового Генераль-
ного секретаря, оскільки
профспілки втратили довіру
до нинішнього після його
причетності до «катаргейсь-
кого» скандалу. Конгрес ІГО
відбудеться 12-18 жовтня.
На ньому будуть розглянуті
зміни до Статуту, які готува-
лися протягом декількох
років. Він прийме програму
дій та обере нового прези-
дента і генерального секре-
таря після того, як Дейв
Прентіс і Роза Паванеллі
підуть у відставку. Проф-
спілки визначили кандида-
тами до Виконкому ІГО Анаіт

Асатрян, Президента Проф-
спілки державних службов-
ців Вірменії як заступника ти-
тулярного члена, та Василя
Шилова, заступника Голови
Профспілки працівників со-
ціальної сфери України як
титулярного члена. Ірена
Петраітіене та Леся Семе-
няка продовжать роботу в
Жіночому комітеті ІГО відпо-
відно титулярним та заступ-
ником титулярного члена.

Як і в інших округах,
ми обговорили підготовку
до Конгресу ЄФПГО (16-20
червня 2024 року) та ко-
ментарі до програми дій і
Статуту. Профспілки розгля-
нули вплив зміни клімату,
заходи щодо його подолан-
ня та скорочення викидів
CO2, а також те, як це впли-
ває на людей, які працюють,
та громади. Існує занепо-
коєння, що деякі заходи
здійснюються занадто швид-
ко й ускладнюють адаптацію
країн. Поправки до Статуту
щодо індексації членських
внесків та членства є супе-
речливими, тоді як група
хоче отримати ясність щодо
того, як виключати з Фе-
дерації профспілки тих, хто
не дотримується її ціннос-
тей. Генеральний секретар
ЄФПГО зробив огляд поточ-
ної роботи та запланованої
дискусії щодо прав профспі-
лок у Виконавчому комітеті
ЄФПГО. Усі присутні пред-
ставники профспілок пові-
домили про боротьбу за під-
вищення заробітної плати
працівникам з деякими по-
мітними успіхами, хоча пов-
ної компенсації зростання
вартості життя було досяг-

нуто не скрізь. Це частина
ширшої боротьби у Європі
за вищу зарплату і кращі
умови праці. Багато хто по-
відомив про брак робочої си-
ли, особливо у сфері охорони
здоров’я та догляду. Оскіль-
ки вся увага зосереджена на
війні в Україні, конфлікт між
Вірменією та Азербайджа-
ном привертає менше уваги. 

Проте у цьому конфлікті
гинуть люди. Європейська
Комісія відіграє певну роль у
досягненні мирної угоди.
Вірменські товариші надали
оновлену інформацію. Вони
також підкреслили складну
ситуацію для профспілок,
пов’язану зі змінами у трудо-
вому законодавстві, відсут-
ністю справжнього соціаль-
ного діалогу та проблемами
з представництвом проф-
спілок після злиття муніци-
палітетів.

Польські профспілки зо-
середилися на проблемах
зміни структур, щоб бути
більш ефективними та діє-
вими, а інші готують акції
протесту. Була представле-
на робота молодіжної мере-
жі, зроблено огляд роботи
ЄФПОО з питань жінок і ґен-
дерної рівності, поінформо-
вано про роботу Жіночого
комітету ІГО та про участь
Комітету ІГО в Комісії ООН зі
становища жінок. Жіноча
конференція ЄФПГО відбу-
деться 24 листопада в Римі,
а 25 листопада делегати
приєднаються до демонст-
рації «Зупинити насильство
проти жінок». Уряди закли-
кають прискорити ратифіка-
цію та імплементацію Кон-
венції МОП №190.

Солідарність з працівникамиСолідарність з працівниками
в Україні та Білорусів Україні та Білорусі

Шановні колеги, ви знаєте, що росія не збирається припиня-
ти війну. Дуже важкі бої ідуть на Східному фронті України, про-
мислові міста у Донецькій та Луганській областях стираються з
лиця землі. Оскільки російські війська не можуть їх захопити,
вони їх знищують. росія продовжує обстрілювати мирні міста
України, енергетичну та критичну інфраструктури. Погрожує
підірвати дамби, зокрема й Каховську, заміновану російськими
фашистами.

Українці гинуть від цілеспрямованих обстрілів і бомбарду-
вань, під завалами зруйнованих будинків. Особливо важко, коли
гинуть маленькі діти.

Наші члени профспілки, які працюють над відновленням
об’єктів енергетики, ліній електропередач, іншої інфраструкту-
ри, пожежники, медики, держслужбовці та багато інших спілчан
піддають свої життя небезпеці і, на жаль, уже багато загиблих,
тих, хто підірвався на вибухонебезпечних предметах чи був роз-
стріляний російською армією під час ремонтних робіт. Днями
бригада електриків загинула в Херсонській області, підірвав-
шись на міні.

У кожній профспілці є наші колеги, які пішли на фронт, є бага-
то загиблих і тяжко поранених, особливо на СхідГЗК. З
Рівненської АЕС воює з ворогом більш як дві сотні атомників, з
ПАЕС — понад 120.

ЗАЕС — це особлива тема. До війни тут працювали 12 тисяч
членів профспілки, 11 тисяч — на самій атомній електростанції.
Зараз залишилася мінімальна кількість. Виїхати немає можли-
вості. Триває тиск на працівників ЗАЕС з метою підписання кон-
трактів з московською компанією, фактично, з «росатомом».

Ми в Києві організували офіси для профактивістів, які встиг-
ли виїхати з Енергодара, вони продовжують роботу з надання
допомоги переміщеним працівникам ЗАЕС та членам їхніх сімей. 

Директор МАГАТЕ Рафаель Гроссі, який нещодавно відвідав
ЗАЕС, заявив про неможливість захистити атомну електростан-
цію, бо побачив величезну кількість військової техніки, розміще-
ної на території атомного об’єкта та в місті Енергодар. Крім того
двом представникам МАГАТЕ, які залишалися на станції для
моніторингу ситуації, росія заборонила ротацію.

Ви знаєте, що президенту росії Міжнародним кримінальним
судом у Гаазі висунуто звинувачення в насильницькій депортації
українських дітей, роз’єднанні сімей. За офіційними даними —
це понад 14 тисяч, та реальна цифра значно більша.

Окрім цього росія відповідатиме за геноцид українського
народу і здійснення нею військових злочинів. Офіційно їх зафік-
совано на території України понад 71 тисячу. 

Профспілки України допомагають своїм первинним органі-
заціям, які перебувають у зоні бойових дій чи на деокупованій
території. Здебільшого це матеріальна допомога постраждалим
у результаті війни, її отримують і громади міст та сіл.

Що стосується законодавства, то, на жаль, на національно-
му рівні відсутній соціальний діалог, особливо у рамках підготов-
ки трудового законодавства, уряд і Верховна Рада імітують цей
процес. Понад те, вони реформують трудове законодавство в
період воєнного стану, без урахування позиції профспілок. А це
злочинний прецедент.

Профспілки в Україні не мають жодного впливу на Фонд
занятості (це допомога по безробіттю) та на Пенсійний фонд. З
1 січня поточного року профспілки були викинуті з управління
Фонду соціального страхування від нещасних випадків на
виробництві та професійних захворювань. Контролю з боку
профспілок по цих виплатах немає.

Ми вдячні EPSU та іншим міжнародним профспілковим
об’єднанням за листи, направлені керівництву Європейського
Союзу з метою попередження прийняття законів, які б погіршу-
вали становище працівників.

Із виступу Валерія Матова про ситуацію в Україні

У Офісному центрі ЧАЕС з трансляцією на проммай-
данчик атомної електростанції та підключенням деле-
гатів через Zoom відбулася виборна конференція орга-
нізації молоді ППО ЧАЕС.

На конференцію обрано 34 делегати, були присутні 25.
Запрошено Павла Олещука — прессекретаря ЦК Атом-
профспілки (Zoom).

Серед розглянутих питань: обрання голови організації
молоді ППО ЧАЕС, а також представників до складу
Центральної ради Організації молоді Атомпрофспілки;
дообрано членів Ради молоді ППО ЧАЕС та заступника голо-
ви організації молоді ППО ЧАЕС. Затверджено склад Ради
молоді ППО ЧАЕС.

Головою організації молоді ППО ЧАЕС обрано Вікторію
Старинщак, її  кандидатура була підтримана більшістю деле-
гатів конференції у першому турі голосування. Заступника-
ми голови організації молоді стали Юдіна Анна та Кигим
Євген.

Делегати побажали всім новообраним членам Ради
організації молоді ППО ЧАЕС натхненної праці, енергії для
нових звершень та безперешкодного успішного втілення
всіх ідей і задумів!

Представниками від організації молоді ППО ЧАЕС до
складу Центральної ради Організації молоді Атомпрофспіл-
ки було обрано Старинщак Вікторію та Колинько Світлану.

Обрано голову організації
молоді ППО ЧАЕС

Секретарю Южноукраїнської міської ради
Олександру АКУЛЕНКУ

Шановний пане Олександре!
Профспілка працівників атомної енергетики та промисло-

вості України (Атомпрофспілка) має всеукраїнський статус і
відповідно до законодавства захищає та представляє трудові,
соціально-економічні права та інтереси своїх членів. До скла-
ду Атомпрофспілки наразі входить профспілкова організація
Південноукраїнської атомної електростанції та низка інших
профорганізацій, які діють у складі об’єднаної організації
Атомпрофспілки. Загалом це 9531 житель міста.

Від часу створення у 1992 році Атомпрофспілка завжди
прагнула до співпраці та конструктивного діалогу з органами
місцевого самоврядування, враховуючи, що для профспілки
вкрай важливим є вирішення проблем територіальних громад
та збереження злагоди серед жителів міст-супутників АЕС.

На превеликий жаль, наразі Атомпрофспілка дуже
занепокоєна конфліктною ситуацією в Южноукраїнській
міській раді, що, безумовно, має негативний вплив на
ситуацію у місті. Як свідчить отримана інформація, серед
виконавчих органів місцевого самоврядування та депутатів
відсутнє порозуміння та злагоджена робота. Обгово-
рюється зловживання владою, неефективне використання
коштів, упереджене ставлення до окремих суб’єктів госпо-
дарювання. Особливе занепокоєння викликає інформація
про тиск на депутатів, які є працівниками атомної станції, а
отже — членами Атомпрофспілки. Про що свідчить лист за
Вашим підписом стосовно підтримки звернення голови
Вознесенської військової адміністрації до керівника ПАЕС
щодо застосування стягнення до працівників, які є депута-
тами місцевої Ради, у вигляді звільнення з підприємства з
підстав, не пов’язаних з їхньою безпосередньою виробни-
чою діяльністю. 

В Україні триває жорстока кровопролитна війна. В цей час
усі державні органи, місцеве самоврядування, всі інститути
громадянського суспільства мають спільно і злагоджено пра-
цювати задля ПЕРЕМОГИ, тому ситуація є неприпустимою і
шкідливою ще й з огляду на стратегічне значення містоутво-
рюючого підприємства. 

Зважаючи на воєнний стан в країні, професійні спілки  в
межах своєї діяльності мають максимально сприяти оборо-
ноздатності держави та забезпечувати громадський конт-
роль. Отже, Атомпрофспілка та трудовий колектив очікують
від місцевого самоврядування злагодженої праці задля
Перемоги.

Атомпрофспілка вірить у мудрість народу та відповідаль-
ність влади перед виборцями. Тому наполягаємо на ретельно-
му аналізі ситуації, виявленні фактів неправомірних дій та
рішень, вжитті заходів для забезпечення належної діяльності
депутатського корпусу та відновлення його авторитету серед
населення. А також очікуємо на пропозиції з Вашого боку
щодо дієвих заходів з налагодження ситуації, яка склалась у
місті.

Питання щодо тиску на депутатів — членів Атомпроф-
спілки взято на контроль.

Віримо у Перемогу! 
Слава Україні!

З повагою
Голова Атомпрофспілки  Валерій МАТОВ

ЗВЕРНЕННЯ

АТОМНІ НОВИНИ

ДП НАЕК «Енергоатом» підписало з канадською Ком-
панією САМЕСО угоду, яка була останнім необхідним ета-
пом для реалізації програми використання українського
урану під час виробництва ядерного палива для АЕС
України. 

Йдеться про «Договір на зважування, відбір проб, проведен-
ня аналізів, зберігання та організацію транспортування ураново-
го концентрату» (УОК) виробництва ДП «СхідГЗК», який 11 квітня
2023 року в Канаді скріпили підписами президент «Енерго-
атома» Петро Котін та президент і головний виконавчий дирек-
тор CAMECO Тім Гітцель у присутності Прем’єр-міністра України
Дениса Шмигаля.

Документ регламентує фізичне постачання УОК з України до
Канади та пов’язані з цим умови. Зокрема, договір передбачає
постачання всього обсягу урану, що видобувається на СхідГЗК,
до Канади та подальше використання уранового концентрату
для конверсії та постачання природного гексафториду урану
(UF6) на збагачення.

Петро Котін переконаний, що це «знакова подія для укра-
їнської ядерної галузі, вона гарантує її стабільність і як наслідок
— стабільне забезпечення електроенергією громадян». І конста-

тує, що підписання договору дає зелене світло практичному вті-
ленню раніше підписаних контрактів між компаніями.

Нагадаємо, що 19 березня 2023 року в Лондоні «Енерго-
атом» і CAMECO уклали угоди про забезпечення стабільного
постачання урану для виробництва ядерного палива.

За інформацією ДП НАЕК «Енергоатом»

Угода про використання українського урану
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РАЗОМ ПЕРЕМОЖЕМО!

СОЦІОЛОГІЧНЕ ОПИТУВАННЯ

13 квітня 2023 року 4№8 (1130)

Відвідувачі Центру — меш-
канці Енергодара, які виму-
шені були покинути рідні
домівки через окупацію, — не
тільки самі отримують допо-
могу як переселенці, а й ак-
тивно долучаються до збору
для військових Збройних Сил
України. 

Зусиллями небайдужих
енергодарців та волонтерів
для військових було зібрано
чималий гуманітарний ван-
таж: різноманітні продукти,
медикаменти, засоби гігієни,
ковдри, перев’язувальні ма-
теріали, окопні свічки тощо.

Та ми переконані, що
особливим подарунком для
бійців стануть патріотичні су-
веніри, малюнки та листівки
від дітей. Вони розчулюють до
глибини душі. Наприклад, юні
енергодарці, які перебувають
у Польщі, передали українсь-
ким військовим солодощі. До
кожного такого пакуночка при-
кріплено листа зі зверненням
до Захисника та обереги, ви-
готовлені власними руками.
Випекли для військових і дві
коробки домашнього печива,
прикрашеного українською
патріотичною символікою.

Ми передаємо хлопцям
усе, що для них зібрали. На-
передодні до хабу завітали
воїни 113-го батальйону тери-
торіальної оборони. Їм ми

вручили частину зібраних
продуктів, ліки, медичні за-
соби, окопні свічки та ди-
тячі привітання. Ще частину
зібраного передано нашим
захисникам, які несуть служ-
бу за різними напрямками:
у Куп’янську, Краматорську,
Марганці та ін.

Ми ніколи не втомимося
дякувати всім, хто допома-
гає, надихає та мотивує
наші Збройні Сили. Хто під-
тримує військових. Хто до-
помагає внутрішньо перемі-
щеним особам, які також
потребують підтримки. І ро-
бить це на постійній основі. 

Уже традиційно допомо-
гу у зборі продуктів та ме-
дичних засобів військовим
надали волонтери з міста
Червонограда Львівської об-
ласті — дякуємо їм за це!
Постійно підтримує наших
військових ГО «Передова».
Енергодарцям добре зна-
йома діяльність цієї громад-
ської організації ще задовго
до повномасштабного втор-
гнення, адже «Передова» ак-
тивно працює з 2015 року. 

Окремо хочу відзначити
тих, чию підтримку ми відчули
з перших днів повномасш-
табного вторгнення та відчу-
ваємо її зараз, — спільноту
волонтерів та благодійників
Польщі. Велику допомогу на-

дають члени Енергодарсь-
кого клубу польської культу-
ри ім. Г. Сенкевича (голова
клубу — Людмила Костуше-
вич), а також представники
польської громади.

Від самого початку пов-
номасштабної війни Прези-
дент польського міста Кросно
Піотр Пшитоцький підтриму-
вав енергодарців, які виїхали з
Енергодара до Польщі, спри-
яв у зборі та передачі до
України гуманітарної допомо-
ги, залучав для цього грома-
ди міст-партнерів у Польщі,
Франції, Німеччині.

Представники польської
громади передають енерго-
дарцям продукти харчування,
засоби гігієни і побутову хімію,
ковдри, одяг, взуття, генера-
тори, ліки, медичне облад-
нання тощо. 

Від початку окупації Енер-
годара, коли ще була така

можливість, ми передава-
ли від польських волонтерів
та благодійників в окупова-
не місто дитяче харчуван-
ня, памперси, засоби дитячої
гігієни. 

Від щирого серця дя-
куємо всім, хто долучається
до збору допомоги нашим
захисникам та переселен-
цям: енергодарцям, пред-
ставникам громад інших
міст України та країн Євро-
пи. Слова подяки нашим
європейським друзям та
партнерам, серед яких і пер-
ша леді Республіки Польща
Агата Дуда.

Низький уклін та слова
безмежної подяки кожному.
Ваша допомога безцінна!
Разом переможемо!

За інформацією
міського голови

Енергодара
Дмитра ОРЛОВА

Допомога військовим від енергодарців
На базі Центру допомоги евакуйованим енергодарцям

у Запоріжжі триває робота зі збору та передачі допомоги,
різноманітних смаколиків та мотивуючих листівок нашим
Захисникам, які тримають оборону на передовій.

93% українців вірять у перемогу України у війні з
росією. Не вірять — 3,5% опитаних. Про це свідчать
результати опитування «Громадська думка про війну,
перемогу та гарантії безпеки», що проводилося соціо-
логічною службою Центру Разумкова в рамках проєк-
ту Програми MATRA, що фінансується Посольством
Королівства Нідерландів в Україні.

Від серпня минулого року позиція українців щодо
перемоги не змінилася. Переконана у перемозі України
переважна більшість мешканців усіх макрорегіонів: 83,5%
жителів східного регіону, 91% жителів півдня і 96% жителів
західного і центрального регіонів, — йдеться у повідомлен-
ні соціологічної служби.

Серед тих, хто вірить у перемогу України, 50% вважа-
ють, що ця перемога настане до кінця 2023 року, 26% — що
вона відбудеться через 1-2 роки, 7% — через 3-5 років, 1%
— не раніше ніж за 5 років і 0,4% — що вона навряд чи
настане за їх життя.

Серед тих, хто спілкується вдома переважно українською
мовою, вірять у перемогу 95%, серед тих, хто спілкується
російською, — 87%. Серед тих, хто довіряє Президенту,
вірять у перемогу 96%, серед тих, хто не довіряє, — 78%.

При цьому переважна кількість українців вважає, що
перемога повинна бути комплексною — повернення на
кордони 1991 року і знищення росії та її армії. Таких 71% на
півдні, 76% на сході, 75% у центрі та 86% на заході країни.

Сумарна частка тих, хто пов’язує перемогу з віднов-
ленням кордонів станом на січень 2014 року або знищен-
ням російської армії та сприянням повстанню/розпаду
всередині, становить переважну більшість у всіх регіонах:
71% — на півдні, 76% — на сході, 75% — у центральному
регіоні і 86% — у західному.

За інформацією
соціологічної служби Центру Разумкова

Абсолютна більшість українців
вірять у Перемогу України

16 КВІТНЯ — ВЕЛИКДЕНЬ

ОСВІТНІ ПРОЄКТИ ХМЕЛЬНИЦЬКОЇ АЕС

Уже традиційним на початку заходу стало
онлайн-спілкування генерального директора ВП
ХАЕС Андрія Козюри зі здобувачами освіти у фор-
маті питання-відповідь.

Ліцеїсти мали змогу не тільки ознайомитися з
принципами роботи та технологічними процеса-
ми ХАЕС, а й взяти участь у цікавих вікторинах та
отримати подарунки за активність від Українсь-
кого ядерного товариства та Хмельницької АЕС.

На заході також були присутні заступник гене-
рального директора з персоналу Володимир
Гудзь та голова ВП ГО «УкрЯТ» в м. Нетішин Во-
лодимир Цибульський, які із задоволенням відпо-
відали на запитання учнів та заохочували до участі
в освітніх проєктах ХАЕС.

Натомість представники ліцею організували
екскурсію в навчально-практичний центр про-
фесії «Електрогазозварник», навчальну лаборато-
рію професії «Кухар. Офіціант», учнівську СТО про-
фесії «Слюсар з ремонту транспортних засобів.
Водій категорії С» та майстерню професій
«Електромонтер» і «Швачка. Кравець». 

Наразі на атомних станціях нашої держави,
зокрема на Хмельницькій АЕС, є потреба у робіт-
ничих професіях. Саме таких спеціалістів готують
професійно-технічні освітні заклади України.
Сподіваємося, що наш кадровий резерв дуже
скоро поповниться достойними молодими фа-
хівцями.

Є потреба у робітничих професіях!
Спеціалісти відділу роботи з громадськістю і ЗМІ завітали у Нетішинський профе-

сійний ліцей з освітнім проєктом «Віртуальна екскурсія по Хмельницькій АЕС».


